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西兰花穴盘育苗技术研究

何道根1,刘伟明2,何晓彪1
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摘要： 

本试验以西兰花（Brassica oleracea L.var.italica Planch）为材料，研究了穴盘规格、基质、基肥对西兰花穴盘

幼苗生长发育的影响。结果如下：不同的穴盘规格、基质和基肥对西兰花幼苗生长发育有较大的影响，实际大田生

产中要培育壮苗，可以采用72孔穴盘，基质可选用轻基质（泥炭：珍珠岩：蛭石=2：1：1），也可在轻基质中掺

和一定的比例食用菌渣或园土，并拌入一定量的基肥（复合肥或缓释性肥料）。 
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Studies on the techniques of the plug seedlings in broccoli（Brassica oleracea 
L.var.italica Planch）

Abstract: 

Techniques of plug seedlings in Broccoli (Brassica oleracea L. var. italica Planch）was studied. The main 
results are as follows：The growth and development of broccoli seedling. We suggested to use plug size 
72、light substrate (peat：perlite：vermiculite =2：1：1) which can also be mixed with mushroom 

residues or vegetable soil at appropriate proportion and adding compound fertilizer or slow-release 
fertilizers as basal fertilizers for cultivating the strong seedling.
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